
Empel,	28	maart	2023	

Geachte	leden	van	het	College	van	Bestuur	van	Signum,	

Uw	schrijven	van	4	november	2022	met	als	onderwerp	‘HuisvesDng	’t	Wikveld	Meerwijkweg’	hebben	
wij	in	goede	orde	ontvangen.	Een	reacDe	op	dit	schrijven	treJ	u	onderstaand	aan.		

Reac%e	afwijzing	aanvraag	en	standpunt	gemeente	
Allereerst	vinden	wij	het	uiteraard	jammer	om	te	vernemen	dat	de	gemeente	de	aanvraag	tot	
renovaDe	en	modernisering	van	de	locaDe	van	‘t	Wikveld	aan	de	Meerwijkweg	heeJ	afgewezen.		

De	gemeente	geeJ	aan	eerst	een	scenario-onderzoek	te	willen	doen	naar	de	onderwijshuisvesDng	
binnen	Empel.	Vanuit	ons	perspecDef	leidt	dit	scenario-onderzoek	niet	naar	minder	ingrijpende	
maatregelen	in	de	huisvesDng	voor	in	de	toekomst.	Ondanks	dat	’t	Wikveld	en	de	Caleidoscoop	beide	
te	maken	hebben	met	een	terugloop	van	het	leerlingenaantal	is	het	zeer	onwaarschijnlijk	dat	zij	
binnen	een	aantal	jaar	gehuisvest	kunnen	worden	binnen	één	van	de	onderwijslocaDes	die	nu	in	
Empel	aanwezig	zijn.	Temeer	omdat	zowel	’t	Wikveld	als	de	Caleidoscoop	beide	Kindcentra	zijn	
waarbij	het	noodzakelijk	is	dat	de	opvangorganisaDes	waarmee	wordt	samengewerkt	worden	
gehuisvest	op	één	locaDe.		

Los	van	het	feit	dat	samenwerking	tussen	beide	scholen	niet	kan	worden	afgedwongen	door	de	
gemeente	staat	bijna	vast	dat	geïnvesteerd	zal	moeten	worden	in	de	onderwijshuisvesDng	om	alle	
leerlingen	binnen	Empel	een	passende	onderwijsplek	te	bieden.	De	gemeente	is	naar	onze	mening	
Djd	aan	het	rekken,	omdat	er	naar	alle	waarschijnlijkheid	geen	financiële	middelen	beschikbaar	zijn	
voor	de	door	Signum	ingediende	aanvraag.	Het	is	inmiddels	algemeen	bekend	dat	veel	gemeenten	
geen	geld	beschikbaar	hebben	om	op	adequate	wijze	te	kunnen	investeren	in	de	
onderwijshuisvesDng	en	ook	geen	geld	hiervoor	op	korte	termijn	hebben	gereserveerd.	Daarbij	komt	
dat	’t	Wikveld	waarschijnlijk	niet	de	enige	school	in	de	gemeente	’s-Hertogenbosch	is	die	met	deze	
uitdagingen	kampt.		

Het	feit	dat	10	jaar	na	de	totstandkoming	van	de	locaDe	aan	de	Zeis	wederom	investeringen	moeten	
plaatsvinden	binnen	de	onderwijshuisvesDng	kan	ook	niet	direct	als	een	verrassing	komen	voor	de	
gemeente.	Het	verbaast	ons	dan	ook	dat	dit	gevoelig	ligt.	Naar	wij	aannemen	had	de	gemeente	10	
jaar	geleden	ook	voor	ogen	moeten	hebben,	onder	meer	door	het	bestemmingsplan,	dat	Empel	niet	
meer	op	eenzelfde	schaal	zou	blijven	groeien	en	op	enig	moment	het	leerlingenaantal	dus	weer	zou	
gaan	dalen.	Mede	daarom	is	met	de	bouw	van	de	locaDe	Zeis	ook	geanDcipeerd	op	inzet	voor	een	
andere	bestemming	door	minimale	aanpassingen.	Daarbij	had	de	gemeente	voor	ogen	moeten	
houden	dat,	gezien	de	leeJijd	van	de	locaDe	van	‘t	Wikveld	aan	de	Meerwijkweg,	binnen	10	tot	15	
jaar	renovaDewerkzaamheden	noodzakelijk	zouden	zijn.		

Wij	gaan	er	vanuit	dat	bovenstaande	punten	ook	uitvoerig	aan	de	orde	zijn	geweest	in	de	gesprekken	
met	de	gemeente,	dan	wel	dat	deze	in	de	toekomst	nogmaals	bij	de	gemeente	onder	de	aandacht	
worden	gebracht.		

SUVIS	
Gezien	het	bovenstaande	standpunt	van	de	gemeente	vinden	wij	het	opmerkelijk	dat	er	wel	een	
aanvraag	is	gedaan	voor	de	SUVIS.	De	stand	van	zaken	rondom	de	onderwijshuisvesDng	in	Empel	was,	
naar	wij	aannemen,	op	dat	moment	bekend	bij	de	gemeente.	Of	althans,	het	zal	duidelijk	zijn	
geweest	dat	er	onzekerheid	was	over	de	groei	en	huisvesDng	van	de	leerlingen	in	Empel.	Investeren	
lag	dan	toch	ook	al	niet	voor	de	hand	als	de	gemeente	de	investering	van	de	SUVIS	niet	los	kon	zien	
van	de	renovaDe?	Of	is	dat	juist	het	standpunt	dat	Signum	inneemt	om	niet	zelf	te	investeren	in	de	
huisvesDng	van	’t	Wikveld?	En	waarom	kan	de	investering	van	de	SUVIS	eigenlijk	niet	los	worden	
gezien	van	de	renovaDe?	



Rol	Signum	bij	onderwijshuisves%ng	
De	gemeente	heeJ	een	we`elijke	verplichDng	bij	renovaDe	en	nieuwbouw	van	scholen,	maar	dat	wil	
niet	zeggen	dat	Signum	om	die	reden	ontslagen	is	van	de	verplichDng	tot	het	noodzakelijk	onderhoud	
van	de	schoolgebouwen.	Ook	van	Signum	mag	verwacht	worden	zij	de	materiële	bekosDging	
reserveren	voor	(noodzakelijke)	onderhoudswerkzaamheden	aan	de	scholen.		

U	stelt	in	uw	schrijven	van	4	november	dat	renovaDe	en	aanpassing	van	het	binnenklimaat	niet	los	
van	elkaar	worden	gezien.	Voor	ons	is	dat	niet	duidelijk.	Zijn	er	geen	minder	ingrijpende	maatregelen	
die	kunnen	leiden	tot	een	betere	venDlaDe	binnen	de	school?	Zijn	alle	werkzaamheden	die	zijn	
opgesomd	in	het	advies	van	VadeZi	d.d.	18	juni	2021	noodzakelijk	en	zou	wellicht	kunnen	worden	
volstaan	met	enkel	de	verbeteringen	van	het	binnenklimaat	en	het	verduurzamen	van	installaDes	
vooralsnog	achterwege	te	laten?		En	kan	de	SUVIS	voor	deze	verbeteringen	voor	worden	ingezet?	We	
hebben	inmiddels	van	directeur	Jorg	de	Bakker	begrepen	dat	bekeken	gaat	worden	waarvoor	de	
SUVIS	alsnog	kan	worden	ingezet	en	we	hopen	dat	de	vragen	waarmee	we	deze	alinea	zijn	gestart	
hierin	worden	meegenomen.	Het	lijkt	ons	niet	op	zijn	plaats	om	ter	discussie	te	stellen	of	dat	het	gaat	
over	rechtmaDge	en	doelmaDge	besteding	van	onderwijsmiddelen,	terwijl	het	hier	gaat	om	de	
gezondheid	van	leerlingen	en	personeel	binnen	de	school.	Rechtvaardigt	dat	niet	voldoende	de	inzet	
van	die	middelen	vanuit	Signum?	

Verzoek	
Als	MR	verzoeken	wij	u	om	onderzoek	te	doen	naar	maatregelen	die	het	binnenklimaat	van	de	locaDe	
aan	de	Meerwijkweg,	en	indien	nodig	de	locaDe	aan	de	Zeis,	te	verbeteren,	zonder	dat	daarmee	een	
renovaDe	of	ingrijpende	onderhoudsmaatregelen	gepaard	moeten	gaan.	Als	een	dergelijk	onderzoek	
al	is	uitgevoerd,	dan	worden	wij	hier	graag	uitgebreid	over	geïnformeerd.		

Voorts	vragen	wij	u	om	druk	te	blijven	uitoefenen	op	de	gemeente	inzake	de	gedane	aanvraag	en	de	
noodzaak	die	er	nu	is	om	het	binnenklimaat	op	de	locaDe	aan	de	Meerwijkweg,	en	indien	
noodzakelijk	de	locaDe	aan	de	Zeis,	te	verbeteren.		

Wij	hopen	een	(onderbouwde)	reacDe	te	mogen	ontvangen	op	onze	verzoeken.	Bij	vragen	zijn	we	
uiteraard	bereid	om	u	te	woord	te	staan.		

Met	vriendelijke	groet,	

MR	’t	Wikveld	

cc.		 -	Jorg	de	Bakker	(directeur	KC	’t	Wikveld)	
-	Sabine	Frieling	(LocaDe	manager	Kanteel	kinderopvang)	
-	Ufuk	Kâhya	(Wethouder	onderwijs	Gemeente	’s-Hertogenbosch)


